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Az idei tanév utolsó lapszámában több hallgatótársatok egyetemen kívüli oldalát 
is megismerhetitek; egyvalami közös bennük, mindannyian szép sikereket értek 
el különböző sportokban tanulmányaik mellett. Borsos Eszter, Czuczu Cintia Gitta, 
Magát Csilla komoly eredményeket tudhatnak maguk mögött sportlövészetben, 
fitneszben és súlyemelésben. A lányok nem csupán abba avattak be bennünket, 
hogyan tudják összeegyeztetni a sportot és a tanulást, de meséltek a versenyekre való 
felkészüléseikről is.
Sportoló hallgatóink mellett mostani lapszámunkban nagy hangsúlyt kaptak  
a tudományos területeken kiemelkedő teljesítményt nyújtó hallgatóink is. 
Megismerhetitek Kiss Fannit, a Nemzetközi és Európai Szakkollégium új elnökét, 
de olvashattok a közelmúltban megrendezett össz-szakkollégiumi vitaestről is. 
Beszélgettünk Molnár Ákos Ádámmal is, aki szintén komoly tudományos pályát tudhat 
a háta mögött, emellett háromszor vett részt az ÁNTK mentorprogramjában. 
Természetesen nem maradhat el a szokásos film- és sorozatajánlónk sem, 
amelyekben A könnymester legendájáról és A 3-test problémáról olvashattok kritikát. 
A szerkesztőség nevében sok sikert kívánok a vizsgaidőszakhoz, amely után 
belevethetitek magatokat az élményekkel, feltöltődéssel teli nyárba!
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HALLGATÓK AZ NKE
MOSTANI LAPSZÁMUNKBAN A MAGYARY ZOLTÁN SZAKKOLLÉGIUM REGNÁLÓ 
ELNÖKÉVEL, JUHÁSZ MARCELL-LEL KÉSZÍTETTÜNK INTERJÚT. MARCELL 
HARMADÉVES ÁLLAMTUDOMÁNYI OSZTATLAN MESTERKÉPZÉS SZAKOS 
HALLGATÓ, 2023 JÚLIUSÁBAN VETTE ÁT A SZAKKOLLÉGIUM VEZETÉSÉT.  
AZ ALÁBBIAKBAN A HALLGATÓI TUDOMÁNYOS ÉLETÉRŐL, VALAMINT 
EGYETEM UTÁNI TERVEIRŐL KÉRDEZTÜK ŐT.

Harmadik évedet töltöd a Nemzeti Közszolgálati Egyetem államtudományi  
osztatlan mesterképzés szakján. Milyen élményeid és tapasztalataid vannak  
a képzéssel kapcsolatban?
Rengeteg pozitív élményt és hasznos szakmai tapasztalatot szereztem az elmúlt 
három évben, ezért nem bántam meg, hogy ezt a képzést választottam. Nagyon 
sokoldalú ez a szak, így a tanulmányaim elején elég nehéz volt kiválasztani azokat  
a területeket, amelyek igazán érdekelnek, ebben viszont nagyon sok segítséget  
kaptam az oktatóimtól.
Az államtudományi képzésbe véleményem szerint néhány esetben kifejezetten 
sokféle tárgy épült be az utóbbi évek alatt, amelyek hozzájárulnak a hall-
gatók rendszerszintű ismereteihez, azonban emiatt van, hogy elvonják 
a hallgatók figyelmét és energiáit a klasszikus közigazgatási isme-
reteket felölelő tárgyakról. 
Összességében azonban elégedett vagyok a képzés tudomá-
nyos és közösségi életével, mert számos olyan egyedülálló  
lehetőséget kínál a hallgatóknak, amely más felsőoktatási  
intézményben egyáltalán nem található meg. 
Mi motivált arra, hogy egy szakkollégium mellett  
is elkötelezd magad?
Mindenképpen szerettem volna a tantárgyak teljesítésén 
túl plusz tudást és szakmai tapasztalatokat szerezni, alap-
vetően ez és a lehetőségek végtelen tárháza voltak azok  
a tényezők, amelyek már a gólyatáborban meggyőztek ar-
ról, szeretnék tagja lenni egy ilyen szervezetnek. 
A szakmai megfontolásokon túl magával ragadott az  
a hihetetlenül jó és aktív közösség, amely már akkor is  
a Magyary Zoltán Szakkollégiumot jellemezte, és amely 
azóta is szakadatlanul tovább él. Hihetetlenül meggyőző 
volt látni a szervezet már akkor is meglévő sokoldalúságát, 
aminek köszönhetően minden civil hallgató számára olyan 
környezetet tudtak teremteni, amelyben szakmailag fejlőd-
ni tudnak, és mindeközben jól érzik magukat. Büszkén el-
mondhatom, hogy ez az utóbbi években még tovább fejlődött, 
a belső képzési rendszerünk és a szakmai programjaink is minden 
eddiginél több tudományterületet érintenek.  
Ezenfelül a Szakkollégiumban végzett közös munka során olyan 
új ismeretekkel és kompetenciákkal gazdagodik az ember, amit  
kihagyni szerintem hatalmas veszteség, ezért mindenkit csak  
buzdítani tudok arra, hogy az egyetemi évei alatt csatlakozzon  
egy ilyen szervezethez.

HALLGATÓK 
AZ NKE-RŐL
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A HÖOK 35.  
JUBILEUMI  
KÖZGYŰLÉSE
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KÖZPONT
Ha mindent szeretnél tudni egyetemünkről, jó helyen jársz. 
Rendezvények és a hallgatói önkormányzatok aktualitásai 
egy helyen. Ismerd meg hallgatóinkat, és fedezd fel  
szemükön keresztül a pezsgő egyetemi életet!

LUDOVIKA 
FESZTIVÁL 2024
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si módját, véleményét és nézeteit a világ-
ról. Írni kell továbbá egy motivációs levelet, 
amely a hallgató személyiségét és terveit 
foglalja magában. Ezek után döntünk, hogy 
ki jutott be a felvételi mentorprogramba. 
Maga a mentorprogram ismerkedős est-
tel kezdődik, ahol minden jelentkező talál-
kozhat a saját mentorával és a szakkollégi-
um közösségével. A jelentkezőknek ezután 
külön szakmai és közösségi programo-
kat szervezünk, hogy lehetőségük legyen 
megtapasztalni a szakkollégista élet  
sajátosságait. 
A mentorprogram megkoronázásaként  
a mentoráltak a tagsággal közösen bevonó 
hétvégén vesznek részt, ahol több napon 
keresztül szakmai és közösségi programok 
vannak. A mentoráltaknak a program ide-
je alatt egy általuk teljesen szabadon vá-
lasztott témából beadandót kell készíte-
niük, mindössze pár oldal terjedelemmel. 
Végül pedig egy szóbeli elbeszélgetés al-

kalmával mérjük fel, hogyan 
teljesítettek, a döntés pedig 
mindezek után születik meg. 
Ahogy már említettem, ez 
a programsorozat teljesen 
egyedülálló nemcsak a ka-
ron, de az egész egyetemen 
is, ezért rendkívül büszkék 
vagyunk a felvételik haté-
konyságára. 
Milyennek látod az egyetem 

tudományos életét és közösségét?
Komplex és nehéz kérdés, de én minden-
képpen pozitívan értékelném mindkettő 
színvonalát. Nagyon kevés egyetemen  
létezik ilyen sokoldalú tehetséggondozó  
intézményrendszer, továbbá az utóbbi 
években rendkívül nagy hangsúly került  
a nemzetközi előadások számának  
növelésére, ezek mind jó tendenciák. 
A Ludovika Fesztivál egyik nagy előnye, 
hogy ezt a két fontos értéket egyesíti, 
ezáltal járul hozzá mindkettő színvonalának 
növeléséhez. A szakkollégiumok ebben  
az évben rengeteg lehetőséget és támo-
gatást kaptak az egyetemtől, ami minden-
képpen üdvözölendő tendencia, és a gya-
korlatban fejleszti a tudományos életet. 
Szintén örömmel látjuk azt a nyitottságot 
a kar vezetőinek részéről, amellyel a szak-
kollégiumok felé közelednek, mert ez való-
ban hallgatóközpontú tudományos életet 

eredményez. Az elmúlt évben a tudomá-
nyos életben szerintem mindenképpen  
fejlődés látható, továbbá a közösségi prog-
ramok is egyre nagyobb nyilvánosságot 
kapnak. Amit talán még fejleszteni lehet-
ne, az a hallgatók publikációs lehetősége, 
jelen pillanatban ez csak erősen korlátozot-
tan érhető el.
Milyen karriert képzelsz el magadnak  
a jövőben?
Jó kérdés; pontosan még nem döntöttem 
el, milyen területen szeretném felépíteni  
a karrieremet, annyi már biztos, hogy több, 
egymástól teljesen különböző szakterület 
is kifejezetten érdekel. A közös tulajdonság 
mindegyikben, hogy alapvetően  
az emberekért és a társadalomért szeret-
nék dolgozni, ahogyan azt teszem a je-
lenlegi munkahelyemen is, a Nemzeti Vá-
lasztási Irodában. Már régóta kifejezetten 
izgalmasnak és hasznosnak találom a kü-
lönböző érdekképviseleti szervek tevékeny-
ségét is, ezért ilyen területen is szívesen 
tevékenykednék a jövőben. 
Különösen nagy örömmel töltene el, ha  
a lakóhelyemen vagy annak környékén he-
lyezkedhetnék el, mivel mindig is nagyon 
fontosak voltak nekem azok a lokális érté-
kek, amelyeket véleményem szerint min-
denhol érdemes és szükséges megőrizni.   
Mit üzennél hallgatótársaidnak?
Gyertek a Magyaryba! Csak ajánlani tudom, 
hogy csatlakozzatok egy olyan szervezet-
hez, amelyben a fent említett extra szak-
mai tudást és tapasztalatot megszerezhe-
titek, és amelynek a közössége a leginkább 
vonzó számotokra. Ha az egyetemi éveitek 
alatt a képzés teljesítésén felül ilyen  
tudással és élményekkel gazdagodtok,  
akkor egyrészt az évfolyamtársaitokhoz  
képest rendkívül nagy előnyre tesztek 
szert, másrészt pedig úgy fogtok vissza-
gondolni az egyetemi éveitekre, mint  
amiből tényleg kihoztátok a maximumot.

Szerző: Rybár Petra Réka
Fotó: Juhász Marcell archív

Lassan eltelik egy év a megválasztásod óta, hogyan  
értékelnéd az elnökként folytatott tevékenységedet?
Rendkívül sűrű és izgalmas évet sikerült lebonyolíta-
nunk, elég, ha csak a rekordszámú kutatóműhelyre,  
a színvonalas nyílt és zárt eseményekre, a szegedi és 
a bécsi tanulmányutakra vagy a csaknem 100 hallga-
tó részvételével lebonyolított véradásra gondolok. Ezek 
mind-mind olyan rendezvények voltak, amelyeket ab-
szolút sikernek könyvelhetünk el. Külön büszke va-
gyok arra, hogy sikerült vendégül látnunk Navracsics 
Tibor közigazgatási és területfejlesztési minisztert, Kö-
vér László házelnök urat és Hernádi Zsolt vezérigazgató 
urat is. Mielőtt megválasztottak volna, a legfontosabb 
célkitűzésem  
a szervezeten belül működő szakmaiság megőrzése és 
továbbfejlesztése volt, ezt pedig, úgy gondolom, sike-
rült véghez vinni. A szakmaiság mellett a közösségi élet 
is maximálisan jelen volt a szakkollégiumban, rengeteg 
közös programot és megannyi élményt sikerült szerez-
nie a tagoknak. Mindezt természetesen nem egyedül 
végeztem, nagyon sokat köszönhetek a kabinet töb-
bi tagjának, mert nélkülük nem lehetett volna megva-
lósítani az előbb felsorolt programokat. 
Most is szem előtt kell tartanunk, hogy 
mindig van lehetőség továbbfejlőd-
ni, már én is látom azokat a területeket, 
ahol még színvonalasabb programokat 
és projekteket lehet lebonyolítani, eze-
ket a lehetőségeket pedig ki kell hasz-
nálnunk a jövőben.
Hogyan zajlik nálatok egy felvételi  
eljárás, miben egyedi másokhoz képest?
A felvételi mentorprogramunk teljesen 

egyedi és különböző az egyetem többi szakkollégiumá-
hoz képest, ami főleg az évtizedek alatt kialakult tapasz-
talatok és hagyományok miatt van így. Míg a többi szak-

kollégium esetében pár hét alatt lezajlanak a felvételik, 
nálunk ez hosszabb folyamat, mivel ténylegesen sze-
retnénk megismerni a jelentkezők személyiségét, 
ez pedig csak kellő idővel lehetséges. Ezért nálunk 
olyan 2 hónap körül szokott alakulni a program,  
de ezt egyáltalán nem szokták tehernek érezni  
a jelentkezők.
Minden félévet a Magyary Infó & Moziest nyit 
meg, ezen a rendezvényen a szakkollégiumról 
adunk részletesebb tájékoztatást az érdeklő-
dő hallgatóknak, majd egy közös mozi kereté-
ben megnézünk egy izgalmas filmet is. A mo-
ziest után általában a belvárosba megyünk, 
hogy egy zenés-táncos mulatság keretében 
ismerjük meg még jobban egymást. A felvé-
teli jelentkezés során mindenkinek ki kell töl-
tenie egy feladatlapot, amely arra szolgál, 
hogy megismerjük a jelentkező gondolkodá-

Juhász Marcell
Államtudományi és Nemzetközi Tanulmányok Kar

államtudományi osztatlan mesterképzés
III. évfolyam
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A fesztivál azonban nem csak tudományos portfólió-
járól híres, hiszen számtalan szórakoztató zenei előa-
dás is színesítette a programot. A Party sátor fellépői 
között volt T. Danny, Náksi, Bréda Bia és Sterbinszky 
is, az akusztikus zenét kedvelőknek a Tóparti színpad 
adott fellépőket Áron ‘Apey’ András, Kovács Julcsi és 
zenekara, valamint a Kollányi Akusztik és Galambos 
Péter személyében.
A Nemzeti Közszolgálati Egyetem életének is fon-
tos része a hagyományőrzés és az emlékezés, ezért  
a Ludovika Fesztivállal párhuzamosan két másik ese-
mény is zajlott. A Hallgatói Önkormányzatok Orszá-
gos Konferenciája 35. jubileumi Díszközgyűlésének is 
az NKE adott otthont, ahol a résztvevők az eltelt idő-
szakra emlékeztek vissza, emellett kiemelt esemény 
volt a Száznapos ünnepség, amely a honvédtisztkép-
zés lezárásának fontos mérföldköve, az utolsó lépcső 
száz nappal az ünnepélyes tisztavatás előtt. A Ludovika 
Fesztivál célja többek között tehát, hogy betekintést 
nyújtson a hivatásos szakmák életébe, megismertesse 

tevékenységüket, és családi programokkal hozza köze-
lebb a hivatásrendek világát a szélesebb közönséghez.

Szombaton a családi nap fókuszában a gyermekzeneka-
rok, illetve a harcászati bemutatók és a logikai, ügyességi 

és kézműves programok álltak. A résztvevők meghallgathat-
ták Szalóki Ágit és a PASO Kids-et, valamint fellépett a Ludo-

vika Big Band és a Pénzügyőr Zenekar is.

Szerző: Rybár Petra Réka
Fotó: Szilágyi Dénes

A LUDOVIKA FESZTIVÁL KERETEIN BELÜL IDÉN HARMADIK 
ALKALOMMAL RENDEZTÉK MEG A SZABADEGYETEMI 

ELŐADÁSOKAT, AMELYEK LÁTOGATOTTSÁGA ÉVRŐL ÉVRE 
NÖVEKSZIK. A 2024-ES PROGRAM TÖBB MINT 1000 HALLGATÓT 

MOZGATOTT MEG AZ NKE MINDEN KARÁRÓL. HAT SÁTORBAN 
SZÁMOS ÉRDEKES ELŐADÁST HALLGATHATTAK MEG A RÉSZTVEVŐK 

ELISMERT HAZAI ÉS NEMZETKÖZI SZAKÉRTŐK, VALAMINT 
KÖZSZEREPLŐK KÖZREMŰKÖDÉSÉVEL. A CÉL AZ VOLT, HOGY  

A NEMZETI KÖZSZOLGÁLATI EGYETEMEN FOLYÓ, VAGY AZ 
EGYETEMET ÉRINTŐ SZAKMAI MUNKÁT MEGISMERTESSÉK A 

SZÉLESEBB HALLGATÓSÁGGAL IS. A TEMATIKÁT ILLETŐEN A HAZAI 
SOROS EU-ELNÖKSÉG FÓKUSZPONTJAI VOLTAK MEGHATÁROZÓK. 

AZ ELŐADÁSOK TÉMÁIBAN HANGSÚLYOS SZEREPET KAPOTT  
A BŐVÍTÉSPOLITIKA, A VERSENYKÉPESSÉG ERŐSÍTÉSE,  

A DEMOGRÁFIAI KIHÍVÁSOK, A VÉDELEMPOLITIKA, VALAMINT AZ 
ILLEGÁLIS MIGRÁCIÓ KÖVETKEZMÉNYEI.
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A hallgatók csapatokban mérhették össze 
ügyességüket, bátorságukat és olykor mű-
veltségüket. A szervezők tízfős csapatok je-
lentkezését várták, akik tíz állomásból álló 
vetélkedőn vehettek részt hétfő délután. 

Minden egyes állomáson különböző fel-
adatokat kellett elvégezniük, leginkább idő-
re, erre később pontot kaptak, ami alapján 
győztest hirdettek.
A Szigeti veszedelem minden évben kiváló 
lehetőséget biztosít a közösségnek a csa-
patépítésre, hiszen a jó hangulatú délután 
során nemcsak magukat próbálhatják ki, 
hanem alkalmuk nyílik jobban megismer-
ni egymást, egy kötetlenebb délután kere-
tei között. 

A hagyományoknak megfelelően idén is el-
indultak a versenyen a Mentorprogram pá-
rosai, valamint több szakkollégium tagjai. 
A rangos első helyet a Nem tudom nevet 
viselő csapat vitte el, második helyen vég-
zett az Ostrakon Szakkollégium induló 
csapata, a dobogó harmadik fokára pedig 
a Mentorok II. csapata léphetett fel.
A Kari napok második napja is aktívan telt 
el, hiszen programok tucatjait készítet-
te elő a Hallgatói Önkormányzat. A sport 
iránt elhivatott hallgatók ezen a napon több 
sportágban is megmérethették magukat. 

Indulhattak tízfős csapatok a futballbajnok-
ságon, négyfős csapatok a streetballbaj-
nokságon, míg párokban lehetett jelent-
kezni a pingpongbajnokságra, amelyet  
az Orczy Úti Kollégium első emeletén ren-
deztek meg.

A sport iránt kevésbé érdeklődők sem 
maradtak programelem nélkül, elvég-
re három-négy fős csoportokban lehetett 
beszállni a vacsoracsatára, ahol a jelentke-
zőknek egy egész délután állt rendelkezé-
sükre elkészíteni a finomabbnál finomabb 
ételeket. A versenyt nehezítette, hogy min-
den csapat egy-egy ország konyhájára jel-
lemző titkos hozzávalót kapott az indulás 
során, amelyet érdemes volt beépíteni  
a vacsorába ilyen vagy olyan módon, el-
végre az oktatókból álló zsűri ezt is értékel-
te, de az igényességet és az ízeket is figye-
lembe vették az értékelés során.

A második estén tartották a közösségi es-
tet is, ahol további színes programok várták 
az érdeklődőket. Az alkalmat a Ludovika Big 
Band előadása nyitotta meg, majd a részt-
vevőknek alkalmuk nyílt a FIFA-bajnokságon 
is részt venni, megkóstolni a vacsoracsa-
tára készített ételeket, és kötetlenebb mó-
don társasjátékok is várták a játékos kedvű 
hallgatókat.

A Kari napok hosszú ideje nyújt kikapcso-
lódást és szórakozási, közösségépítő le-
hetőséget a kar hallgatói számára, hagyo-
mányőrző jelleggel. A tavaszi félév közepén 
változatos és különféle programok várják 
az érdeklődőket, hogy a szemeszter dere-
kán lehetőségük legyen kicsit lazítani  
a tanulnivalók és zárthelyi dolgozatok  
közepette.

Minden évben háromnapos programmal  
készül a Hallgatói Önkormányzat, megőrzik 
a hagyományos programelemeket, de  
mindig valamilyen újítást is bevezetnek, 
hogy tovább növeljék az esemény  
színvonalát.

Április 8-a és 10-e közé hirdették meg  
a rendezvénysorozatot, amelyre már  
március óta készülhettek a hallgatók. 
Az első napon rendezték meg az egyik, ha 
nem a legnépszerűbb programot, az évek 
óta legendás Városvetélkedőt, amelynek  
az előző évhez hasonlóan a Margitsziget 
adott otthont, így a verseny idén is 
a Szigeti veszedelem címet viselte.

IDÉN ÁPRILISBAN A HAGYOMÁNYOKNAK 
MEGFELELŐEN AZ ÁLLAMTUDOMÁNYI 
ÉS NEMZETKÖZI TANULMÁNYOK 
KAR HALLGATÓI ÖNKORMÁNYZATA 
MEGHIRDETTE A HÁROM NAPIG TARTÓ 
RENDEZVÉNYSOROZATOT, A KAR PIROS  
BETŰS ÜNNEPÉT, A KARI NAPOKAT.

az ÁNTK piros betűs ünnepe
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A HALLGATÓI ÖNKORMÁNYZATOK 
ORSZÁGOS KONFERENCIÁJA (HÖOK) 
A MAGYARORSZÁGI FELSŐOKTATÁSI 

INTÉZMÉNYEK HALLGATÓI 
ÖNKORMÁNYZATAINAK DEMOKRATIKUS 

ALAPON SZERVEZŐDŐ ÉS MŰKÖDŐ 
ORSZÁGOS ÉRDEKKÉPVISELETI 
SZERVEZETE. TAGJAI AZ ORSZÁG 

ÁLLAMI ÉS AZ ÁLLAM ÁLTAL ELISMERT, 
NEM ÁLLAMI FELSŐOKTATÁSI 
INTÉZMÉNYEKBEN MŰKÖDŐ 

HALLGATÓI ÖNKORMÁNYZATOK, 
ÍGY A NEMZETI KÖZSZOLGÁLATI 
EGYETEM EGYETEMI HALLGATÓI 

ÖNKORMÁNYZATA IS KÉPVISELTETI 
MAGÁT A SZERVEZET TAGJAKÉNT.

A HÖOK 35. 
JUBILEUMI 

DÍSZKÖZGYŰLÉSE

A már hagyománynak számító ÁNTK pálinká-
ja és lekvárja versenyt is meghirdették, ahol 
idén szakképzett zsűri bírálta el a beérkezett 
ízeket. A jelentkezőknek maximum öt decili-
ternyi pálinkamintát kellett benyújtaniuk és/
vagy egy üvegnyi lekvárt.

Aznap este hirdették ki a különböző sport-
bajnokságok, a vacsoracsata és a pálinka-, 
valamint lekvárverseny győzteseit, akik okle-
vélben és értékes jutalomban részesültek.
Az este további részében pedig kötetlen be-
szélgetésre nyílt lehetőségük a maradóknak, 
akik megismerkedhettek a kar meghívást el-
fogadó oktatóival, akik szintén tiszteletüket 
tették a közösségi esten, és több körben is 
zsűri- vagy bíráló szerepet láttak el.
A harmadik, utolsó napon leköszönő prog-
rammal készült a Hallgatói Önkormányzat. 
Délután kettőtől várta a hallgatókat a Chill 
Zone, ahol az érdeklődőket limonádéval és 
az előző napon beérkezett lekvárokkal ízesí-
tett palacsintával várták. Az Orczy Úti Kollé-
gium melletti füves területen, a szabadban 
tudtak a hallgatók kikapcsolódni, este pe-
dig borpong várta az érdeklődő párosok 
jelentkezését.

A Kari napok zárásaként idén igazi há-
zibuli volt a Kollégiumban, a Kari na-
pok after party, fapados buli ese-
mény a kollégium multimédiás 
termeiben, ahol belépő nélkül 
vártak minden érdeklődőt, aki 
szerette volna könnyed bu-
lival ünnepelni a kar piros 
betűs ünnepét.

A Kari napok idén is felejthetetlen három 
napot garantált a hétköznapokból kiszakad-
ni vágyó hallgatóknak. Érdeklődési körtől 
függetlenül bárki megtalálhatta a számá-
ra legszimpatikusabb programelemet, ki-
próbálhatta magát csoportban vagy egyé-
nileg. Bízunk benne, hogy jövőre ugyanitt, 
ugyanekkor hasonló rendezvényen vehetünk 
majd részt!

Szerző: Katona Dorka Rebeka 
Fotó: ÁNTK HÖK

A Nemzeti Közszolgálati Egyetem Egyetemi Hallgatói Önkormányzata, valamint a Hallgatói 
Önkormányzatok Országos Konferenciájának társszervezésében valósult meg a HÖOK 
és a jogelőd intézményeinek, az Országos Felsőoktatási Érdekvédelmi Szövetség, majd  
a Hallgatói Önkormányzatok Országos Szövetségének 35. jubileumi Díszközgyűlése  

május 10–12. között a Ludovika Campuson.
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Az eseményen Varga-Bajusz Veronika, a Kulturális és Inno-
vációs Minisztérium felsőoktatásért felelős helyettes ál-
lamtitkára tartott köszöntőbeszédet, amelyben kiemelte  
a felsőoktatás versenyképességét, valamint a felsőok-
tatási értékek társadalmi jelentőségét. Az NKE részéről 
Christián László rendőr dandártábornok, oktatási rektor-
helyettes köszöntötte a megjelenteket, aki az intézmé-
nyi kapcsolatok fontosságáról és a jövőképről ejtett szót. 
A köszöntőbeszédek során felszólalt még Rybár Petra 
Réka, az EHÖK elnöke is, aki az alumni hallgatói képvi-
selők tapasztalatait emelte ki az érdekképviseleti ellá-
tás során.

A Nemzeti Közszolgálati Egyetem történetében elő-
ször adhatott otthont ennek a rendezvények. Jelentős 
és kiemelendő az, hogy a szervezés jogának elnyerése  
a 35. évfordulót ünneplő Díszközgyűlésre valósult meg.  
A Közgyűlés tagjai a Ludovika Fesztivál keretein belül 
tekinthettek bele az intézmény működésébe, és kap-
tak szélesebb megvilágítást az egyetem sajátosságairól.  
A kétnapos rendezvényen összegyűltek az ország, va-
lamint a külhoni magyarok hallgatói képviselői, akik 
a Díszközgyűlés keretein belül a HÖOK szerveze-
ti visszaemlékezését hallhatták, továbbá elfogadták  
a szervezet 2024-es stratégiáját.

A visszaemlékezés során – Fábri György, Szabó László,  
Garamhegyi Ábel, Almássy Kornél, Gulyás Tibor és  
Murai László – korábbi HÖOK-elnök urak vetettek számot  
a saját munkásságukról, valamint adtak jó tanácsokat  
a jelenkor hallgatói képviselőinek. 

A Ludovika Fesztivállal rész-
ben egy időben megvaló-
suló esemény kielégítet-
te azt az évek során fo-
lyamatosan felmerülő 
igényt, hogy más egye-
temekről is nagyobb 
számban érkezzenek lá-
togatók a rendezvényre. 
Az esemény megszerve-
zése ezért arra is lehető-
séget biztosított, hogy  
a többi intézmény hallga-
tói képviselője számára be-
mutathassuk az egyetemün-
ket, annak szellemiségét, va-
lamint hagyományait, ezzel is 
hozzájárulva az NKE országos ismert-
ségének növeléséhez. Azzal, hogy  
a közgyűlésen részt vevő hallgatói képviselők jelen 
voltak a fesztiválon is, a következő évekre megala-
pozhatjuk a rendezvényen részt vevők számának 
növekedését is, hiszen motiválhatjuk a képviselő-
ket, hogy a következő alkalmakra is térjenek vissza.

Szerző: Rybár Petra Réka
Fotó: NKE EHÖK
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HIVATÁS
Ha kíváncsi vagy nálunk végzett hallgatóink egyetem utáni 
életpályáira, vagy érdekelnek a szakmai-tudományos tevékenységek 
és az aktuálpolitika, itt a helyed!

A NEMZETKÖZI ÉS EURÓPAI SZAKKOLLÉGIUM MEGTARTOTTA FÉLÉVZÁRÓ KÖZGYŰLÉSÉT, 
AHOL MEGVÁLASZTOTTÁK A SZERVEZET ÚJ VEZETŐSÉGÉT, AMELYNEK ÉLÉRE KISS FANNI 
KERÜLT. A SZAKKOLLÉGIUM MŰKÖDÉSÉBEN EDDIG IS JELENTŐS SZEREPET VÁLLALÓ KISS 
FANNI AZ EGYETEM TUDOMÁNYOS ÉLETÉNEK EGYIK MOZGATÓ ELEMEKÉNT IS ISMERHE-
TŐ, HISZEN SZÁMOS VERSENYEN ÉS KUTATÁSBAN IS RÉSZT VETT, EMELLETT A KÖRNYE-
ZETI FENNTARTHATÓSÁGI INTÉZET MUNKATÁRSA IS. VELE BESZÉLGETTÜNK A TERVEIRŐL.

Új elnök a NESZK élén

Az egyetem pezsgő személyisége vagy, 
a tudományos élet mellett a közösségi 
megmozdulásokból is aktívan kiveszed  
a részed. Mi motivál? Milyen céljaid vannak? 
Valóban igyekszem minél aktívabb lenni az 
egyetemen; úgy gondolom, hogy ezek az 
évek nemcsak a tanulásról szólnak, hanem 
arról is, hogy kapcsolatokat építsünk, 
élményeket gyűjtsünk, és olyan készségeket 
sajátítsunk el, amelyek később is hasznosak 
lesznek. A kíváncsiságom és a folyamatos 
fejlődés iránti vágyam motivál. Szeretek új 
dolgokat tanulni, új emberekkel találkozni  
és különböző projektekben részt venni. Céljaim 
között szerepel, hogy sikeresen befejezzem 
az egyetemet, és megszerezzem egyszerre  
a második, illetve harmadik diplomámat, 
majd megtaláljam azt a szakmai utat, 
amely igazán szenvedéllyel tölt el. Emellett 
szeretném, ha a Nemzetközi és Európai 
Szakkollégium továbbra is olyan hely lenne, 
ahol a tagok nemcsak szakmailag, hanem 
személyesen is fejlődhetnek. Hosszabb távon 
pedig az a célom, hogy olyan munkát találjak, 
amelyben kamatoztathatom a megszerzett 
tudásomat és tapasztalataimat, és amely-
ben hozzájárulhatok valamilyen pozitív 
változáshoz. Jelenleg a klímaváltozás, illetve 

az emberi jogok területe az, ami legjobban 
érdekel, ebben a körben szívesen szólalnék 
fel nemzetközi szinten.
Bár az egyetemi és szakmai életem nagyon 
fontos számomra, mostanában egyre 
inkább érzem, hogy a magánéletemmel 
is többet szeretnék foglalkozni. Az elmúlt 
években rengeteg energiát fektettem  
a tanulásba, a szakkollégiumi munkába 
és különböző projektekbe, ami csodálatos 
tapasztalatokkal gazdagított, de egy kicsit 
háttérbe szorította a személyes életemet. 
Rájöttem, hogy a kiegyensúlyozott élethez 
szükség van arra is, hogy megfelelő időt 
szánjak a barátaimra, a családomra és saját 
magamra. Fontosnak tartom, hogy olyan 
tevékenységekre is időt találjak, amelyek 
feltöltenek és kikapcsolnak, legyen az egy 
jó könyv olvasása, egy hosszú séta vagy 
egyszerűen csak kellemes beszélgetés 
egy baráttal. Ezen kívül szeretnék többet 
utazni és új helyeket felfedezni, mert ezek 
az élmények inspirálnak és segítenek kilépni 
a mindennapok rutinjából. Az egyensúly 
megtalálása a tudományos munka  
és  a magánélet között kihívás, de hiszem,  
hogy mindkettőnek megvan a helye  
és szerepe az életemben. Összességében 
arra törekszem, hogy minden területen 
megtaláljam az egyensúlyt, és boldog, 
teljes életet éljek, amelyben a munka  
és a pihenés, a karrier és a személyes 
kapcsolatok harmonikusan kiegészítik 
egymást.

2020-tól vagy a Nemzetközi és Európai 
Szakkollégium tagja, 2021-től kommunikációs 
alelnök, most pedig az elnöke lettél. Készültél 
a vezetői szerepre? 
Nem mondanám, hogy mindig is célom volt 
az elnökké válás, de miközben egyre több időt 
töltöttem a Szakkollégiumban, egyre inkább 

ÚJ ELNÖK  
A NESZK ÉLÉN
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éreztem, hogy szeretnék aktívan hozzájárulni 
a közösség fejlődéséhez. 2020-ban még 
csak lelkes tag voltam, akit lenyűgöztek a 
kollégium lehetőségei és programjai. Aztán 
2021-ben, amikor kommunikációs alelnökké 
választottak, már nagyobb felelősséget 

vállaltam, és ez segített fejleszteni a vezetői 
képességeimet. Ez az időszak sokat tanított 
a szervezésről, a csapatmunkáról és arról, 
hogyan lehet hatékonyan kommunikálni 
és koordinálni a különböző projekteket. 
Amikor pedig felmerült a lehetőség, hogy 

az elnöki pozícióra pályázzam, úgy éreztem, 
készen állok rá. Sokat jelentett a tagok és 
a vezetőségi csapat támogatása is, ami 
nélkül nem tudnám ellátni ezt a feladatot. 
Úgy gondolom, az út, amit bejártam, és a 
lehetőségek, amiket kaptam, természetes 
módon vezettek ide. Nagyon izgalmasnak 
találom ezt a kihívást, és mindent 
megteszek, hogy a lehető legtöbbet hozzam 
ki ebből az időszakból, és tovább erősítsem 
a szakkollégiumunk közösségét és hírnevét. 
A közgyűlésen, ahol megválasztottak, 
a tagoknak is említettem, hogy ez rajta 
volt a „bakancslistámon”, az itt eltöltött 
évek végéhez közeledve mindenképpen 
szerettem volna kipipálni. 

Mik a céljaid elnökként? Hogyan szeretnéd 
formálni a közösséget, és milyen tudományos 
célkitűzések fogalmazódtak meg benned? 
Elnökként számos célt tűztem ki magam 
elé, amelyekkel szeretném előmozdítani 

szakkollégiumunk fejlődését és közösségünk 
összetartását. Legfontosabbnak azt 
tartom, hogy még szorosabbá tegyük a 
kis közösségünket, és olyan támogató 
légkört teremtsünk, ahol minden tagunk 
otthon érezheti magát, és lehetősége 
van kibontakozni. Látni, ahogyan az új-
onnan érkezők gyorsan beolvadnak a 
közösségünkbe, és felfedezik a szakkollé-
gium minden szépségét és lehetőségét, 
mindig megható és inspiráló. Büszkeséggel 
tölt el minden egyes tagunk eredménye  
és fejlődése. Megtapasztalni, ahogyan 

mindenki kiteljesedik és kibontakozik, ez 
az igazi motivációm. Az elnöki posztban 
még inkább arra fogok törekedni, hogy 
mindenkinek lehetőséget adjak, adjunk 
a fejlődésre és az önkifejezésre. A NESZK 
mindenki számára „safe place” kell 
hogy legyen, ahol mindig biztonságban, 
szeretetben, támogatásban érzi magát, 
és ahol olyan emberekkel találkozhat, akik 
mindig ott vannak, ha kell egy ölelés vagy 
egy biztató szó. Emellett szeretném, ha 
a NESZK tovább haladna azon az úton, 
amelyen az elmúlt években elindulva 
szakmailag elismert közöséggé vált, egyre 
több megkereséssel. 

Hogyan látod, az új vezetőséggel menni fog 
az együttműködés? 
Ebben száz százalékig biztos vagyok. A lányok, 
Zsófi, Réka, Jázmin és Lili nagyon lelkesek, ott 
segítenek, ahol tudnak, szerintem rendkívül 
jól fogunk tudni együttműködni. Az előző 
vezetőség nagyon közel állt a szívemhez, 
őket, bevallom, nehéz „elengedni”, de 
nagyon várom ezt az új évadot! 

Az idén ismét képviselni fogod egyetemünket 
Barják Dorottyával a Nelson Mandela World 
Human Rights Moot Court versenyen. 
Hogyan készültök erre? Fog-e bármilyen 
nehezítést okozni a felkészülésben, hogy 
elnökké választottak?
Nagyon izgatott vagyok a verseny miatt.  
A felkészülésünk már javában zajlik, a héten 
négy forduló is volt, kétszer felperesi, kétszer 
pedig alperesi szerepben mérettük meg 
magunkat Dorkával pakisztáni, indiai és 
bangladesi csapatok ellen. Dorkával, akit évek 
óta legjobb barátnőmnek és legnagyobb 
támogatómnak tudhatok, élvezetes a fel-
készülés, a sok-sok könnycsepp mellett 
számos kacagással jár. 
Nem jogász hallgatóként különösen 
nagy kihívást jelent részt venni ezen  
a versenyen, hiszen a jogi érvelés és a bírósági 
eljárások terén kevesebb tapasztalattal 
rendelkezünk. Az olyan neves egyetemek 
csapataival versenyezni, mint az Oxford, 
még inkább próbára tesz minket, hiszen ők 
rendkívül erős jogi háttérrel és széles körű 
ismeretekkel rendelkeznek. Ez azonban 
nemcsak nehezítést, hanem motivációt is 
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jelent számunkra, hogy még keményebben 
dolgozzunk és bizonyítsuk, hogy mi is képesek 
vagyunk helytállni. Ezt mi sem mutatja 
jobban, mint az, hogy idén is sikerült bejutni 
a világ legjobb 50 csapat közé. Reméljük, 
ez a siker folytatódik, és a legjobb 24 között 
versenyezhetünk majd júliusban Svájcban. 
A felkészülés során igyekszem jól beosztani 
az időmet, hogy az egyetemi teendők 
mellett elegendő időt tudjak szentelni  
a versenyre való készülésre is. Az, hogy 
elnökké választottak, valóban új kihívásokat 
jelent, hiszen ez a felelősségteljes pozíció 
további feladatokkal és kötelezettségekkel 
jár. Azonban a verseny szeptemberig lemegy,  
az igazi elnöki feladatok pedig onnantól várnak 
majd rám, így ezzel nem lesz probléma.

Végzős évedbe érsz, miközben egy új szakot 
is megjelöltél a felvételi eljárás során, és új 
kutatási projektbe is kezdtél. Hogyan jut időd 
mindenre?
Röviden válaszolva: sehogy. A viccet félretéve, 
nem egyszerű, de igyekszem mindent a 
lehető legjobban megszervezni. A naptáram 
a legjobb barátom, minden egyes teendőmet 
és határidőmet feljegyzem, hogy semmit 
se felejtsek el. Próbálok előre tervezni, így, 
ha tudom, hogy sűrűbb hetek jönnek, akkor 
előre dolgozom, amennyire csak lehet. Az új 
szak és a kutatási projekt is rengeteg időt és 
energiát fog igényelni, de mindkettő nagyon 
érdekel, így könnyebb motiváltnak maradni. 
A legfontosabb számomra, hogy egészséges 
egyensúlyt találjak a tanulás, a kutatás,  
a személyes időm és a kikapcsolódás között. 
Időnként persze muszáj prioritásokat felállítani 
és néhány dolgot elengedni vagy későbbre 
halasztani, bevallom, ez néha nehezen 
megy, hiszen mindenhol százszázaléko 
teljesítményt szeretnék nyújtani. Sokszor 
persze támogatást is igénybe veszek, 
amikor úgy érzem, szükséges. Szerencsére 
a barátaim és családom nagyon megértők 
és segítőkészek, emellett az egyetemen is 
vannak olyan mentorok, akikhez fordulhatok, 
ha úgy érzem, hogy túlvállaltam magam. Ilyen 
például Varga András, akivel immár a harmadik 
kutatásomat írtam meg. Ő sokszor rám szól, 
megveregeti a vállam, és azt mondja, kicsit 
pihenjek, ne hajszoljam túl magam. 

Ha újra találkoznál a hétéves éneddel,  
mit mondanál neki? Milyen tanácsokkal 
látnád el?
Kedves Hétéves Én!
Annyi mindent szeretnék mondani neked! 
Először is, tudnod kell, hogy minden álmod 
valóra válhat, ha elég kitartó vagy, és hiszel 
magadban. Az előttünk álló évek nem mindig 
lesznek könnyűek, de minden kihívás és 
nehézség erősebbé és bölcsebbé tesz majd. 
Ne félj nagyot álmodni és merész lépéseket 
tenni. Az utazások, az emberek, akikkel 
találkozol, és az élmények, amiket szerzel, 
mind-mind formálják majd a jövődet. Az ENSZ-
klímacsúcson és az Európai Parlamentben 
való felszólalásaid során szerzett 
tapasztalataid megtanítanak majd arra, 
hogy a hangod számít, és változást hozhatsz  
a világban. Ne hagyd, hogy mások elvegyék 
az önbizalmadat vagy elbátortalanítsanak.  
Az önállóság és a bátorság kulcsfontosságúak 
lesznek az utadon. Emellett soha ne feledd, 
hogy segítséget kérni nem gyengeség, 
hanem erő. Élj minden pillanatot teljes 
szívvel, és ne feledd, hogy a világ csodálatos, 
tele lehetőségekkel! Légy kedves magaddal, 
és maradj mindig kíváncsi! A legfontosabb 
pedig: mindig higgy abban, hogy a változás, 
amit hozni szeretnél, lehetséges!
Szeretettel,
a 23 éves éned

Szerző: Balsai Dorottya
Fotó: Kiss Fanni archív

ÖSSZ-SZAKKOLLÉGIUMI VITAEST 

Idén először hirdették még a Szakkollégi-
umi Vitaestet: négy szakkollégium szállt 
versenybe két szervezett vita keretében.  
Az ötletgazda és a szervező az Ostrakon 
Szakkollégium volt, a segítőjük pe- 
dig a Magyary Zoltán Szakkollégium.  
A meghívást az estére a HEAD diákszerve- 
zet és a Hadtudományi és Honvédtisztképző 
Karon működő Biztonságpolitikai Szakkol-
légium fogadta el, amelyek tagjaik közül 
delegáltak versenyzőket.

A vitakultúra ápolása és fejlesztése  
az Ostrakon Szakkollégium egyik alappillére  
és legnagyobb erőssége, ezt a műfajt szeret-
te volna népszerűsíteni az egyetemen, amit 
a jó hangulatú, hagyományteremtőnek szánt 
este keretein belül sikerült is megvalósítani.

Az este folyamán két vitát hallgathattak 
meg az érdeklődők, két különböző témában 
és vitastílusban. Az elsőn a két szervező 
szakkollégium, az Ostrakon és a Magyary 
Zoltán Szakkollégium egy-egy háromfős 
csapata szállt versenybe egy oxfordi vita 
keretében, amelynek témája Magyarország 
külpolitikájához kapcsolódott. A verseny-
zők több körben igyekeztek meggyőzni  
a másikat és a zsűri tagjait igazukról.
A zsűri feladatát háromfős bizottság látta el, 

a zsűri elnökének szerepét Bartóki-Gönczy 
Balázs tudományos dékánhelyettes töl-
tötte be, aki jelenlétével és meglátásaival, 
javaslatai növelte az esemény színvonalát.  
A zsűri tagjai közé elfogadta a meghívást 
Fazekas Bálint, a Rajk László Szakkollégium 
tagja, valamint Gion Márton, a Magyary 
Zoltán Szakkollégium tagja. Az est mo-
derátora Járóka Attila volt, az Ostrakon 
Szakkollégiumból.

A zsűri az első vita után elmondta meg-
látásait, de győztest nem hirdettek, mivel  
az igazi verseny csak a második vita során 
kezdődött el. Ennél a fordulónál már mind  
a négy korábban említett szervezet képvisel-
tette magát: brit parlamenti formátumú vita 
bontakozhatott ki.

Az érintett téma ez esetben az isztambuli 
egyezmény magyarországi ratifikációja volt; 
két csapat érvelt a ratifikáció mellett és 
két csapat ellene. Minden egyes vitázónak 
lehetősége adódott felszólalni és kérdezni 
a másiktól, így izgalmas, feszített tempójú 
diskurzust hallhattak a nézők és értékelhe-
tett a zsűri.

A zsűritagok – rövid tanácskozás után – ér-
tékes gondolatokkal látták el a résztvevőket, 

ÁPRILIS VÉGÉN RENDEZTEK MEG AZ ORCZY ÚTI KOLLÉGIUM MULTIMÉDIÁS TERMEIBEN 
EGY EDDIG SOSEM LÁTOTT, HAGYOMÁNYTEREMTŐNEK SZÁNT VITAESTET, AMELYNEK 
SORÁN NEMCSAK AZ ÁLLAMTUDOMÁNYI ÉS NEMZETKÖZI TANULMÁNYOK KAR 
SZAKKOLLÉGIUMAI MÉRHETTÉK ÖSSZE TUDÁSUKAT A KONSTRUKTÍV ÉS SZERVEZETT 
VITA KERETEI KÖZÖTT, HANEM AZ EGYETEM TÖBBI KARÁN MŰKÖDŐ SZERVEZETEK IS.
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majd elérkezett az este legizgalmasabb 
pontja, az eredményhirdetés. A bírák szigo-
rúan szakmai szempontok alapján értékeltek 
és állítottak fel sorrendet a szakkollégiumok 
között.
Negyedik helyen végzett a HEAD diákszer-
vezet, harmadik helyen a Biztonságpolitikai 
Szakkollégium, míg a képzeletbeli dobogó 
második fokára a Magyary Zoltán Szakkollé-
gium állhatott fel, a győztesnek kijáró kupát 
pedig az Ostrakon Szakkollégium háromfős 
csapata vihette haza.
Ezen az estén a versenyzők két izgalmas 
közéleti-politikai témában hallhattak 
konstruktív vitákat, a versenyzők objektív és 
szakmai szempontok alapján érveltek. Ám 
nemcsak a versenyzők fejlődhettek, hanem 
a résztvevők is, elvégre a zsűri meglátásai-
ból nekik is lehetőségük volt tanulni.

A programot kötetlen hangulatú beszél-
getés, ismerkedés és sörpong zárta, ahol 
informális keretek között erősíthették kap-
csolataikat a szakkollégiumi tagok.  
Össz-szakkollégiumi Vitaestet ez idáig nem 
rendeztek még az Egyetemen, de a verseny 
barátságos és otthonos hangulata egyértel-
művé tette, hogy nem utoljára. A résztvevők 
és a szervezők is remélik, hogy az első al-
kalmat sok követi majd. A szervezők bíznak 
abban is, hogy a következő években még 
több szakmai közösséget sikerül megszólí-
tani az egyetem falain belül, később pedig 
azokon kívül is.

Szerző: Katona Rebeka Dorka
Fotó: Szakkollégiumok
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MOLNÁR ÁKOS ÁDÁM ÖTÖDÉVES ÁLLAMTUDOMÁNYI SZAKOS HALL-
GATÓ, AKI AZ ELMÚLT ÖT ÉVBEN AZ EGYETEMI ÉLET SZÁMOS TERÜ-
LETÉN CSILLOGTATTA MEG TEHETSÉGÉT: TÖBBEK KÖZÖTT HÁROM 
ÉVEN KERESZTÜL VETT RÉSZT AZ ÁNTK MENTORPROGRAMJÁBAN, 
ELSŐÉVES KORA ÓTA AZ OSTRAKON SZAKKOLLÉGIUM TAGJA, ÉS  
A TUDOMÁNYOS ÉLETBEN IS KIEMELKEDŐ EREDMÉNYEKET ÉRT 
EL. CIKKÜNKBEN AZ EGYETEMI ÉVEIRŐL KÉRDEZTÜK.

Az elmúlt öt évben számtalan élményben lehetett részed és még több tapaszta-
latra tehettél szert. Milyen emlékek a legmeghatározóbbak számodra, így végzős-
ként visszatekintve?
Több meghatározó élményem is volt az egyetemen, amelyek emberileg is sokat for-
máltak rajtam. Minden évet egy sorozat egy-egy évadának tekintettem:  
a gólyatáborral kezdődtek, a szakkollégiumi bevonó táborral folytatódtak, majd  
a hallgatói rendezvényeken át a tudományos tevékenységekkel párhuzamosan  
a vizsgaidőszakról vizsgaidőszakra végződtek. Persze voltak speciális epizódok,  
illetve évadok, mint a Covid–19 alatti távoktatás vagy az Erasmus.  
Ezek azonban – jó sorozathoz hasonlóan – tele drámával, örömmel és viszállyal  
teltek, és minden évadban új szereplőkkel és kihívásokkal gyarapodtak.

Új évad,  
új szereplok
Új évad,  
új szereplok
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Háromszor vettél részt az ÁNTK 
Mentorprogramjában, először mentor-
ként, majd az azt követő két évben segítő-
ként voltál jelen a gólyák életében.  
Mi a legfontosabb, amire a Mentor-
program téged tanított, és melyek szá-
modra a legkedvesebb, a Mentor-
programhoz fűződő emlékek?
A legfontosabb, amire megtanított, hogy 
mennyire fontos az első interakció, illetve 
az, hogy az az első interakció egy új szerve-
zetben vagy társaságban kivel valósul meg.  
A Mentorprogramhoz is több élményem  
kötődik, több barátomat is ennek köszönhe-
tően ismerhetem.  
A legjobb emlékeim az első programhoz 
köthetők, amikor „megkaptam”  
a gólyáimat; számomra velük volt  
a legerősebb a kötelék. Az első segí-
tői évemben nemcsak egy segítendő csi-
pet-csapat volt, hanem két mentor is, akik 
számomra azóta is fontos személyek, és 
akiket kísérnem kellett, ellátnom tanácsok-
kal, és együtt megoldani a különböző  
problémáinkat.
Az Ostrakon Szakkollégiumba elsőéves-
ként nyertél felvételt, később először pénz-
ügyi alelnöknek választottak meg, idén  
pedig elnökhelyettesként köszönsz le  
a Szakkollégium életéből. Mit jelent neked 
szakkollégistának lenni, és mit adtak  
neked a szakkollégiumi évek?
Elsőévesként talán én voltam az egyedüli, 
aki nem a társaság miatt jelentkezett  
a szakkollégiumba, hanem a szakmai kibon-
takozás végett. Ez a hozzáállás folyama-
tos változáson ment keresztül az évek alatt, 
hiszen a Szakkollégium az egyetemi „éva-
daim” alatt állandó volt és ott volt nekem. 
Legfőképpen az Erasmus után vált fontos-
sá, hogy ötödévesként is volt egy társaság, 
amely itt van velem, mellettem, akik egye-
temi tevékenységeimben támogatnak, és 
hozzájuk tartozhatok.
Több tudományos dolgozatot írtál már, 
amelyekkel kivétel nélkül helyezesé-
ket értél el az Intézményi Tudományos 
Diákköri Konferencián, több dolgozatod 
pedig az Országos Tudományos Diákköri 
Konferencián is dobogós lett. Mi vonzott 

téged a tudományos pálya felé, tervezel 
az egyetem után is tudományos területen 
dolgozni?
A tudományos pálya a kezdetektől vonzott 
a Szakkollégium miatt, azonban a Covid–19 
első hulláma félbetörte a törekvéseimet. 
Másodévesen újrakezdtem a technológiai 
jellegű kutatásomat, egyik legjobb barátom 
ajánlására. Az egyetem után is szívesen 
folytatom tudományos tevékenységeimet, 
illetve a munkahelyi környezetben is több-
ször a tudományos területre tévedek.
Milyen terveid vannak a jövőre nézve,  
a diploma megszerzése után merre vezet 
utad?
Két képzésre is beadtam a jelentkezése-
met, amelyek inkább technológiai irányúak, 
emellett ősszel egy személyi edző tanfo-
lyamot is szeretnék elvégezni – mindeze-
ket munka mellett. Jelenleg a Nemzeti 
Adatvédelmi és Információszabadság 
Hatóság munkatársa vagyok, és hosz-
szú távon is itt képzelem el magam mint 
adatvédelmi referens. Szeretném folytatni 
tudományos tevékenységeimet is, és új ki-
hívásokat magam elé állítani.
Mit tanácsolnál az egyetemi évek elején 
tartó hallgatótársaidnak, hogyan használ-
ják ki az egyetemi élet nyújtotta lehetősé-
geket?
A diploma önmagában csak egy papír,  
az számít igazán, hogy mögötte milyen 
eredmények és ember áll. Rajtad áll vagy 
bukik, hogy milyen időbeosztással és lel-
kesedéssel vágsz bele minden másba, és 
azokból milyen eredményeket hozol ki,  
milyen emberi kapcsolatokat építesz ki, 
mire a diplomádat megszerzed. Produkálj 
tudományos eredményeket, vegyél részt 
a közösségi programokon, lépj be TDK-ba, 
szakkollégiumba, HÖK-be vagy bizottság-
ba, legyél mentor, majd segítő, és minden-
képp menj el Erasmusra, mert aludni ráérsz 
később is, viszont ezeket az emlékeket és 
eredményeket később sem időd, sem lehe-
tőséged, sem kedved nem lesz bepótolni.

Szerző: Katona Rebeka Dorka
Fotó: Molnár Ákos Ádám archív

PANORÁMA
Érdekességek a filmek világából, új trendek, divat és sport, kultúra és 
programajánló. Egyszóval minden, amivel nem találkozhatsz más rovatokban!
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Mi vezetett el odáig, hogy rendőrnek állj? 
Milyen élmények kötnek a pályaválasz-
táshoz? 
Már nagyon korán, általános iskolában eldön-
töttem, hogy rendőr szeretnék lenni, így ti-
zennégy éves korom óta rendőrnek tanulok. 
Nagyon vonzott valami izgalmas és mozgal-
mas szakma, és ez a hivatás fogott meg iga-
zán. A mozgáshoz való utam kezdete is  
a rendőrséghez köthető, hiszen a felkészülés 
alatt kezdtem el futni és edzeni az erőnlétem 
fejlesztése érdekében, és hogy megfeleljek  

a szakma követelményeinek. Aztán a sport  
az életem részévé vált.

Hogyan tudod összeegyeztetni a tanul-
mányaidat a sporttal?
Nagyon nehéz összeegyeztetni, főleg ver-
senyfelkészülés alatt. Az óráim vége után 
az egész estét edzéssel töltöm, vagy vala-
milyen más mozgásformát választok. A ver-
senyfelkészülés miatt a vizsgaidőszakra való 
felkészülésem sem volt folyamatos, így a le-
maradásomat ebben az időszakban fogom 
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CZUCZU CINTIA GITTA NEVE 
MÁR SOKAKNAK ISMERŐSEN 
CSENG AZ EGYETEMEN, HISZEN 
MINDENHOL JELEN VAN, AKÁR 
KÖZÖSSÉGI ESEMÉNYEKRŐL, 
AKÁR VERSENYEKRŐL LEGYEN 
SZÓ. CINTIA IGAZÁN SOKRÉTŰ 
SZEMÉLYISÉG, HISZEN AMEL-
LETT, HOGY RENDŐR, A SPOR- 
TOKBAN IS KIEMELKEDŐ TEL-
JESÍTMÉNYT NYÚJT. AZ ALÁB-
BIAKBAN OLVASHATJÁTOK VELE 
KÉSZÜLT INTERJÚNKAT.

behozni, de kitartással és szorgalommal ez 
sem fog problémát okozni.

Több sportágat is gyakorolsz?
Egész életemben jelen volt a sport, mindig csi-
náltam valamit. Korábban futó- és lövészverse-
nyeken vettem részt, mostanában a dzsúdó és  
a testépítő szakágak irányába mozdultam. 

Több versenyen is láthattunk már tőled ki-
magasló eredményeket. Melyikre vagy a 
legbüszkébb? 
Jelenleg a legutóbbi IFBB Fitness és Testépítő 
Magyar Kupán elért eredményeimre vagyok  
a legbüszkébb. Ez volt az első megmérette-
tésem a szakágban, és sikerült több országos 
dobogós helyezést elhozni. Négy kategóriában 
mérettettem meg magam, és egy arany-, il-
letve három ezüstérmet sikerült szereznem;  
a Miss Zsaru kategóriában második helyezést 
értem el.

A legutóbbi versenyed fitneszverseny volt. 
Hogyan készültél? Milyen akadályokkal 
kellett szembenézned a felkészülés során?
Az IFFB Fitness és Testépítő Kupára december 
óta készültünk Kovács Richárd rendőr száza-
dossal. Szigorú diéta, rengeteg edzés, és azok 
mellett plusz mozgás, szaunázás. De figyelni 
kell a pihenésre, rengeteg időt töltöttem a pó-
zok betanulásával, ami szintén sok figyelmet 
igényel, és nagyon megterhelő. Ugyanakkor 

a kitartás és a következetesség meghozta  
az eredményét.
Az egyetemi órák összeegyeztetése a felkészü-
léssel nem könnyített a dolgokon, de én ott 
is helyt szeretnék állni. Rengeteg edzés, póz- 
oktatás és az ételek elkészítése sok időt igé-
nyel, így néha azt éreztem, nem elég a napi 24 
óra minderre.

Hogyan tartod egyensúlyban a hivatásos 
karrieredet és a sportok iránti szenvedélye-
det?
Általában megpróbálom az időmet jól beoszta-
ni, megtervezni, hogy minden a megfelelő sor-
rendben jöjjön, és mindenre jusson elég időm, 
hiszen kapkodva, idő hiányában nem lehet pél-
dául egy edzést véghez vinni. 

Milyen terveid vannak a jövőre? 
Szeretnék több versenyen is részt venni, hi-
szen úgy érzem, ebben a sportágban is kitelje-
sedhetek. Nagy bennem a versenyszellem, így 
szeretném megmérettetni magam. Egyelőre  
a fitneszversenyek állnak prioritás szempontjá-
ból elöl, de szeretnék a jövőben valamilyen új 
sportot is kipróbálni.

Szerző: Balsai Dorottya
Fotó: Czuczu Cintia archív
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BORSOS ESZTER SOKOLDALÚ TEHETSÉG: FIATAL KORA ELLENÉRE 
SZÉP SIKEREKET ÉRT EL SPORTLÖVÉSZETBEN NEM CSUPÁN 
ITTHON, HANEM A SZLOVÉN LIGÁBAN IS, EMELLETT PEDIG  
A RENDÉSZETTUDOMÁNYI KAR HALLGATÓI ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
MÉDIA- ÉS KOMMUNIKÁCIÓS REFERENSE. GIMNÁZIUMI ÉVEI 
ALATT KÉZILABDÁZOTT IS, MA MÁR A SPORTLÖVÉSZETRE ÉS  
A TANULMÁNYAIRA KONCENTRÁL. INTERJÚNKBÓL KIDERÜL  
AZ IS, MILYEN IDÉZET DÍSZÍTI VERSENYFEGYVERÉT.

Hogyan fedezted 
fel a sportlövé-

szetet? Miért ezt a 
sportot választottad? 

Szüleim a helyi vadásztár-
saság tagjai, mindig láttam, 

amikor vadászni mentek, és nagyon 
megtetszett, ezért egyszer húsvétra légpus-
kát kértem, amivel a testvéreimmel együtt 
heteken keresztül lőttünk az udvarban 
felállított lapokra. Apukám a nagykanizsai 
sportlövészklub tagja volt, és sokat mesélt 
nekünk, miközben lőni tanított minket. 
Ekkor még versenyszerűen táncoltam, de  
hobbiszinten heti két-három alkalommal 
lejártam a lőtérre. Kezdetben unalmasnak 
találtam, de egykori edzőm, Horváth Károly 
megmutatta nekem a lövészet apró titkait, 
sőt felfedezte, hogy tehetséges lehetek 
ebben a sportban, ha komolyan foglalkozom 
vele. 2017-ben kezdtük meg a közös munkát, 
és egy évvel később már versenyeken is 
részt vettem.

A másik igazán fontos kérdés: hogyan 
jött az adó- és pénzügyi nyomozó szak-
irány választása? 
Amikor először szóba jött a pályaválasztás, 
akkor még jogi egyetemben gondolkoztam, 
de az valahogy nem tűnt az igazinak. Nagyon 
sokat agyaltam; egyik este a testvérem mu-
tatott egy videót az NKE-ről, amit korábban 
ugyan láttam már, de eszembe sem jutott 
megnézni az RTK-t. Majd idővel, az ő segít-
ségével rájöttem, hogy valójában ez az, amit 
szeretnék csinálni, a jog számomra unalmas 
lenne önmagában. 

Milyen eredményeket értél el az elmúlt 
időszakban, és melyikre vagy a legbüsz-
kébb? 
Az elmúlt időszakban kevesebb versenyre 
jártam, hiszen az eredményeim nem vol-
tak olyan jók, és kevés edzésmunka is volt 
mögöttem. Legbüszkébb az ötvenméteres 
országos bajnokságon kisöbű sportpuska 
versenyszámban junior kategóriában elért 
második helyezésemre vagyok. Hiszen itt 
még ifjúsági kategóriában versenyeztem 
főként. Rengeteg eredményem van, amire 
büszke vagyok, de talán ez az, amit a kö-
rülmények és a belefektetett munka miatt 
ki tudok emelni. Büszkeséggel tölt el az is, 
hogy a szlovén ligát többször is én vezettem 
az évek során. 

Hogyan képzeljük el egy sportlövő ver-
senynapját? 
Amíg vidéken laktam, általában korán reggel 
kellett elindulni a versenyekre, útközben 
sokat beszélgettünk a családommal, és 
próbáltam pihenni is – ezek az utak min-
dig nagyon jó hangulatban teltek el. Majd 
amikor odaértünk a sportcsarnokba, lőtérre, 
akkor igyekeztem a versenyre hangolódni, 
ismerősökkel beszélgetni. 1-1,5 órával a 
verseny előtt már készülődni szoktam. A 
puskánkat kontrollvizsgálaton ellenőrzik, 
lemérik a súlyát, majd a speciális lövészru-
hánk keménységét és méretét ellenőrzik 
a versenybírók. Bemelegítek, nyújtok, és 
általában zenét hallgatok a sorozatom 
kezdetéig. Maga a verseny körülbelül két 
óra alatt zajlik le, amiről hosszasan tudnék 
mesélni, hiszen ez különleges sportág.  
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A verseny után eredményhirdetéssel és álta-
lában a megérdemelt ebéddel, vagy ha van 
időnk, kirándulással zárjuk a napot, késő este 
szoktunk hazaérkezni.

A Rendészettudományi Kar Hallgatói 
Önkormányzatában is tevékenykedsz. 
Mesélnél az általad betöltött pozícióról? 
Az első félévemben választmányi tagként 
segítettem a kari HÖK munkáját. Most 
már átvettem a média- és kommunikációs 
referensi pozíciót. A hallgatótársaimat én 
tájékoztatom rendezvényeinkről, figyelem-
felkeltő plakátokat és kiírásokat készítek 
számukra. Rendezvényeken fotózom, és 
a szervezésben, lebonyolításban segítek, 
valamint én kezelem az Instagram- és  
a Facebook-oldalt.

Hogyan tudsz mindent összeegyeztetni? 
Mennyire nehéz a versenysport az egye-
tem mellett?
Gimnazistaként a lövészet mellett még 
kézilabdáztam is, szóval már akkor is na-
gyon meg kellett terveznem a napjaimat.  
A mindennapos edzések és a tanulás mellett 
fontos számomra az is, hogy a barátaimra is 
minőségi időt tudjak fordítani, de ez nem 
egyszerű, sokszor valamiből engednem kell, 
hogy ezeket teljesíteni tudjam.
Az egyetem mellett a lövészetet nehéz 
volt visszavezetni a napjaimba. A hathetes 
kiképzésem alatt és már előtte sem tudtam 
foglalkozni ezzel. Nehéz volt ezt elfogadni, 
ahogy azt is, hogy új edzőtársak, edzők és új 
környezet vesz körül. Most az Újpesti Torna 
Egyesület tagja vagyok, ahol maximálisan 
támogatnak és megértik, hogy a tanul-
mányaim miatt szinte újból kell kezdenem  
a lövészetet. Azt néha én sem tu-
dom, hogy fér bele minden egy nap-
ba, de enélkül már unalmas is lenne. 

Voltak nehezebb időszakaid a sportban, 
amikor úgy tűnt, feladod?  
Igen, ez nem is olyan régen történt.  
Az érettségi és a kiképzés alatt, mint 
már említettem, nem tudtam foglalkozni  
a lövészettel, nagyon sok idő telt el, és  
a hatalmas edzéshiány, az új napirend, élet 

és környezet mindent felborított körülöttem. 
Úgy éreztem, nincs energiám az edzésekre, 
mert nem láttam az eredményeket, és 
hosszú időn keresztül csak a hibák jöttek elő. 
Nehéz volt elfogadni, de a szakasztársaim, 
az edzőtársaim és a családom mellettem 
állt, és most újra azt érzem, hogy maximális 
erővel, lendülettel tudok ebben a sportban 
teljesíteni, és nemsokára, remélem, újból 
szép eredményeket fogok elérni. Anyukám 
által az egyik sporteszközömre is felkerült 
egy idézet, amely a nehezebb napokon is 
erőt ad: ,,SOHA nem veszítek, vagy nyerek, 
vagy tanulok!”

Mint minden sportolónak, neked is van-
nak nagy álmaid. Mik a céljaid?
Jelenleg nemcsak magyar színekben ver-
senyzem, hanem egy szlovén klub tagja is 
vagyok, a magyar ranglista mellett szeretnék 
a szlovén mezőnyben magasabb ligában/
szinten versenyezni, és ott is minél jobb 
eredményeket elérni. Eddig más, nagyobb 
célok voltak előttem, ezt szerintem mindig 
az adott helyzet dönti el. Jelenleg szeretném 
az eredményeimet feltornázni és nemzet-
közi versenyeken bizonyítani, hogy később 
esetleg a válogatott tagja lehessek, és egy 
Európa-bajnokságon vagy világkupán részt 
vehessek.

Szerző: Balsai Dorottya
Fotó: Borsos Eszter archív

 



DÖNTÉSHELYZETBEN: 
VERSENYSPORT 
       TANULMÁNYOK
MAGÁT CSILLA A NEMZETI KÖZSZOLGÁLATI EGYETEM NEGYEDÉVES ÁLLAMTUDOMÁNYI  
SZAKOS HALLGATÓJA. CSILLA SOKRÉTŰ TEHETSÉG, HISZEN NKE-S TANULMÁNYAI 
MELLETT AZ ELTE JOGHALLGATÓJA, A NEMZETKÖZI ÉS EURÓPAI SZAKKOLLÉGIUM TAGJA  
ÉS KORÁBBAN VERSENYSZINTŰ SÚLYEMELŐ. AZ ALÁBBIAKBAN OLVASHATJÁTOK A VELE  
KÉSZÜLT INTERJÚT.

A korábbiakban súlyemeléssel is foglalkoztál. 
Miként ismerkedtél meg a sporttal?
A súlyemeléssel egészen fiatalon ismerked-
tem meg, talán öt- vagy hatévesen. Testvé-
reimen láttam, hogy heti többször lejárnak  
a súlyemelőterembe és nagyon élvezik, így 
eldöntöttem, hogy én is csatlakozni szeret-
nék. Édesapukám pedig edzőként tevékeny-
kedik, így ő tanította meg nekem a sport 
alapjai mellett annak szeretetét is. Termé-
szetesen a súlyemelés mellett megismer-
kedtem más sportokkal, de ez áll a szívemhez 
legközelebb. 
Milyen versenyeken vettél részt? Hogyan ké-
szültél? Mi volt a számodra legkimagaslóbb 
eredmény?
Számomra a sport élvezete mindig fonto-
sabb volt, mint a versenyek és a győzelem. 
Nem tartom magam jó versenyzőnek, de  
a versenyek hangulata és a társaság felejt-
hetetlenné tett minden megmérettetést. 
Több országos bajnokságon vettem részt, 
azonban a legbüszkébb a 2019-ben megren-
dezett ifjúsági Európa-bajnokságon elért 6. 
helyezésemre vagyok. Több szempontból is 
különleges volt a felkészülés és a verseny is. 
A tatai olimpiai edzőtáborban gyakoroltunk, 
két hétig a legjobb körülmények között ké-
szülhettünk, majd a verseny Eilatban, Izrael 
egyik városában volt. Ez volt az első kiemelt 
nemzetközi versenyem, és rengeteg tapasz-
talatot szereztem, a mai napig hálás vagyok 
a lehetőségért. 
Miért hagytad abba a súlyemelést?
Sajnos elérkezett az életemben az a pillanat, 
amikor döntenem kellett, hogy a sport vagy 
a tanulás irányában szeretnék tovább halad-
ni, az utóbbit választottam. Nehéz az edzé-
seket összeegyeztetni az órarenddel, hiszen 

egy héten többször is reggel 8-tól este 8-ig 
vannak óráim, így sajnos szűkítenem kellett 
az edzésekkel töltött időt. Azonban a sport 
továbbra is fontos tényezője a mindennapja-
imnak, és nemcsak a fizikai, hanem a men-
tális egészségem megtartása érdekében is 
igyekszem hetente többször sportolni.
Hogyan látod, egyszer visszatérsz majd a ver-
senyszerű sporthoz?
Természetesen már nagyon sokszor elgon-
dolkodtam a visszatérésen. Kisebb verse-
nyeken tervezek részt venni a közeljövőben 
is, a nyáron jobban szeretnék fókuszálni  
az edzésekre is. Illetve nagy motiváció, hogy 
apukám most készül masters Európa-baj-
nokságra, amelyet júniusban Norvégiában 
fognak megrendezni. Még jó pár évem van  
a masters korosztály betöltéséig, és nem-
csak a közeljövőben szeretnék versenyezni, 
hanem akár 15-20 év múlva is, hiszen szá-
momra a sport, a súlyemelés élethosszig tart. 

Szerző: Balsai Dorottya
Fotó: Magát Csilla archív

Pályaválasztás előtt milyen elképzeléseid 
voltak? Milyen elvárásokkal érkeztél az egye-
temre?
A gimnáziumban kialakult ugyan egy kép  
a jövőmről, azonban nem tudtam pontosan, 
milyen hivatást szeretnék választani, csu-
pán annyit, hogy a történelem, a különböző 
kultúrák és a nemzetközi kapcsolatok érde-
kelnek. Már akkor is megfordult a fejemben, 
hogy valamelyik egyetem jogi képzésére 
jelentkezem. Érettségi évében jött szem-
be velem a Nemzeti Közszolgálati Egyetem. 
Két képzés is felkeltette az érdeklődésemet, 
a nemzetközi igazgatás és az államtudo-
mányi osztatlan mesterképzés. Végül az 
államtudományi szakra jelentkeztem, amit 
egyáltalán nem bántam meg, hiszen renge-
teg területen szereztünk az elmúlt években 
tudást, az órarendünkben szerepelnek ma-
gánjogi, közjogi és gazdasági tárgyak is. Ne-
ves oktatóktól, a terület szakértőitől tanul-
hatunk, akik örömmel adják át a tudásukat 
és a szemléletmódjukat.
2022-ben elkezdted az ELTE jogászképzését. 
Nem nehéz a két egyetemet egyszerre végezni? 
Az államtudományi képzés és a jogi képzés 
között rengeteg hasonlóságot fedeztem fel 
az első évben, így előnnyel indultam, hiszen 
már megszereztem azokat az alapokat, 
amelyekre az egész képzés épül. Emellett 
első évben több tárgy is megegyezik, ezeket 
a krediteket el is tudtam ismertetni, ezáltal 
kevesebb órám volt, könnyebben össze tud-
tam egyeztetni az órarendeket. Természe-

tesen rengeteg motiváció, kitartás és akarat 
kell ahhoz, hogy mind a két képzésen telje-
síteni tudjak, azonban igyekszem úgy átélni 
a nehezebb pillanatokat is, hogy ez egy nagy 
energiával járó befektetés a céljaim elérése 
és a jövőm szempontjából. 
Szintén 2022-ben csatlakoztál a Nemzetközi 
és Európai Szakkollégiumhoz. Mi volt a célod? 
Hogyan fejlesztetted magad a szakkollégium 
keretein belül? 
Amikor jelentkeztem a Nemzetközi és Euró-
pai Szakkollégiumba, akkor már több szak-
társam, barátom tagja volt, így tőlük kaptam 
betekintést a szervezet működésébe. A je-
lentkezéssel az volt a célom, hogy bővítsem 
a tudásomat, főként nemzetközi területen, 
azonban ennél sokkal többet kaptam, hi-
szen részt vehettem több nemzetközi ta-
nulmányúton, nagykövetségi látogatáson, 
és a Sziget fesztiválon is képviselhettem 
a szakkollégiumot, ahol nemzetközi szak-
emberekkel, diplomatákkal szerveztünk 
interjúkat. A NESZK segít a tudományos 
munkák megalapozásában, idén például  
a Tudományos Diákköri Konferencián töb-
ben is részt vettünk mint előadók vagy mint 
opponensek, az én dolgozatom témája  
a tartalomgyártás és tartalomfogyasztás 
volt. Emellett a közösség is nagyon fontos 
része a szakkollégiumnak, hogy ne csak 
egyedül érjünk el eredményeket, hanem kö-
zösen is.
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Az első képkockákon a nyolc 
esztendős Nica a szüleivel uta-
zik, amikor autóbalesetet szen-

vednek, majd az elárvult kis-
lányt a nyomasztó látványt nyújtó  

Sunnycreak Árvaházban helyezik el. A 
szigorú intézményben eltöltött évek 
alatt az ott élő gyerekek mind fizi-
kailag, mind lelkileg igen mély sebe-

ket szereznek, nem véletlenül nevezik 
egymás között Sírnak az árvaházat. Ka-

maszkorában az a szerencse éri Nicát, hogy 
egy házaspár, Anna és Norman őt választja 
ki az örökbefogadáshoz. Azonban a két le-
endő szülő még ott, az épületben találkozik 
Rigellel, a Sír igazgatónője, Margaret szá-
mára legkedvesebb gyermekkel. Nica egy-
általán nem örül, hogy „testvérével” együtt 
fogadják örökbe, mivel az árvaházban töltött 
ideje alatt Rigel mindig gorombán viselke-
dett vele. Új otthonukban a két fiatal között 
egyre inkább kiéleződik a feszültség, ami ha-
marosan az egymás iránt érzett vonzalom-
ba fordul. A kialakuló helyzet egyszerre lesz 
konfliktusok és érzelmileg túlfűtött szituáci-
ók forrása a történet alakulásában. 
Lassan derül ki egyre több minden az árva-
házban eltöltött időről, amely Nica és Rigel 
között szinte megtörhetetlen kapcsot ho-
zott létre, tekintve, hogy mennyi traumát és 
bántalmazást kellett közösen átélniük.
A címben szereplő legenda szerint létezett 
egy könnymester, aki saját könnyeit adta oda 
azoknak, akik nem rendelkeztek érzelmekkel 
és nem tudtak sírni, ám ezzel felszabadítot-
ta a szíveikben rekedt legsötétebb érzése-
ket, amivel elpusztították a világot. Nica úgy 
gondolja, hogy ő is ennek a mesének a ré-
sze, és idővel az is bizonyossá válik számára, 
hogy az ő könnymestere Rigel.
Adaptációról lévén szó, A könnymester le-
gendája című filmben is találhatunk el-
téréseket az eredeti regényhez képest 
(mindeddig magyar fordítása nem készült).  
Az események alakulását például felgyorsí-
tották az alkotók. Hasonló romantikus törté-
neteket láthattunk már, így a végkimenetel, 
egészen pontosan Nica és Rigel kapcsolatá-
nak alakulása egyáltalán nem kiszámítha-
tatlan. Akad azonban olyan mellékszál, ami  
a filmben kissé összecsapottnak tűnhet, 

mint Nica barátainak, Billie-nek és Mikinek  
a kapcsolata.  
Műfaját tekintve, ha kizárólag a könnymes-
terről szóló legendára alapoznánk ítéletün-
ket, hiszen a címben is ez szerepel, akkor  
a fantasy világa juthat eszünkbe. Erre erősít 
a Rigelhez kapcsolódó gyakori farkashason-
lat, valamint az, hogy az árvaházban kivéte-
lezett helyzetben volt, és az egészsége sem 
volt teljesen rendben. Csupán ezekből a je-
gyekből szinte azonnal olyan karakterre lehet 
asszociálni, mint Edward Cullen az Alkonyat-
ból. Viszont az Erin Doom által írt történet 
végére érve, legyen szó akár a könyvről, akár 
a filmről, semmiféle fantasztikumot nem fe-
dezhetünk fel. Ez önmagában nem problé-
ma, de a legendára utalás a címben megté-
vesztő lehet annak, aki fantasyre számítana. 
Mindazonáltal nem hétköznapi romantikus 
történetről van szó, a sztori az úgynevezett 
sötét romantikus (dark romance) műfaj alko-
tásainak sorát gyarapítja: a megszokott sze-
relmi történetekbe felkavaró, illetve sok eset-
ben több felnőtt tartalmat illesztenek be.  
A könnymester legendája esetében az előb-
bi érvényesül, mivel az árvaházban történ-
tek kellőképpen beárnyékolják a főszereplők 
életét. Bár a kezdetektől érzékelhető, hogy 
a két fiatal közötti feszültség miből fakad, 
azt kifejezetten jól sikerül átadni a nézőknek, 
hogy Rigel mennyire intenzíven igyekszik el-
taszítani magától Nicát. A két szereplő kö-
zötti dinamika szintén fokozza a film komor 
hangulatát. 
A könnymester legendája szokványos ifjú-
sági romantikus történetnek tűnhet első 
ránézésre, mégsem nevezhetjük könnyed 
délutáni filmnek. Bár eleinte egy fantasy 
látszatát keltheti, a valósághoz sokkal köze-
lebb álló kérdéseket feszeget, mint például 
a gyermekkorban elszenvedett bántalmazás 
által okozott sebek problémáját. Nica és Ri-
gel története az egyik példája annak, hogy 
a habos-babos tündérmesék sokszor sokkal 
sötétebb köntöst öltenek magukra, de ez 
még nem jelenti azt, hogy a molylepke és 
a farkas ne élhetnének boldogan, amíg meg 
nem halnak.

Szerző: Jászfalvi Orsolya
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A VILÁG KÖNYVMOLYAINAK KÖSZÖNHETŐEN A TIKTOK FELÜLETÉN KIALAKULT  
A BOOKTOK, AMELY AZ OLVASÁS SZERELMESEINEK KÖZÖSSÉGÉT FOGJA ÖSSZE. AZ EL-
MÚLT ÉVEKBEN SZÁMOS OLYAN REGÉNY LÁTOTT NAPVILÁGOT, AMELYNEK NÉPSZERŰSÉ-
GET A KÖZÖSSÉGI MÉDIÁBAN MEGJELENŐ TARTALMAK HOZTAK. NEM KIVÉTEL EZ ALÓL 
AZ OLASZ ÍRÓNŐ, ERIN DOOM 2021-BEN MEGJELENT KÖNYVE, A FABBRICANTE DI LACRI-
ME SEM, AMELY 2022-BEN OLASZORSZÁG BESTSELLERE LETT. KÉT ÉVVEL KÉSŐBB, 2024 
TAVASZÁN A KÖNNYMESTER LEGENDÁJA CÍMMEL JELENT MEG A REGÉNY FILMES FEL-
DOLGOZÁSA A NETFLIX KÍNÁLATÁBAN.
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NAPJAINKBAN FÖLDÜNK LAKOSSÁGÁNAK OLYAN GLOBÁLIS 
MÉRTÉKŰ KIHÍVÁSOKKAL KELL SZEMBENÉZNIE, MINT  
AZ ÉGHAJLATVÁLTOZÁS VAGY A KÜLÖNBÖZŐ PANDÉMIÁK. 
MI LENNE A TEENDŐ, HA A LISTÁRA FELKERÜLNE EGY 
BOLYGÓNKON KÍVÜLRŐL ÉRKEZŐ FENYEGETÉS IS? HA  
A NAGYHATALMAK HIVATALOSAN BEJELENTENÉK, HOGY 
EGY IDEGEN CIVILIZÁCIÓ TART A FÖLD FELÉ? CIXIN 
LIU A HÁROMTEST-PROBLÉMA CÍMŰ REGÉNYE EZT  
A SZCENÁRIÓT MUTATJA BE, AMELYNEK ADAPTÁCIÓJA, 
A 3-TEST-PROBLÉMA NYOLC EPIZÓDDAL JELENT MEG  
A NETFLIX KÍNÁLATÁBAN 2024 TAVASZÁN.

Az első képkockákon az 1960-as években Kínában zajló 
kulturális forradalomba csöppennek a nézők. Ye Wen-
jie fiatal lányként nézi végig, ahogy édesapját az ösz-
szegyűlt tömeg szeme láttára verik halálra. A nő né-
hány évvel később munkatáborba kerül, ahol a kínai 
hadsereg – lévén Wenjie asztrofizikus – bevonja egy 
titkos projektbe, amelynek célja az idegen civilizációk-
kal történő kommunikáció megvalósítása. A történet 
jelenében egyre több tudós követ el öngyilkosságot, és 
a nyomozások során különleges virtuálisvalóság-sisa-
kokat, valamint visszaszámlálásra utaló nyomokat ta-
lálnak. Az egyik áldozat Vera Ye, akit öt tanítványa, Jin, 
Auggie, Saul, Will és Jack gyászolnak. Eleinte egyálta-
lán nem értik, mi hajthatta öngyilkosságba egykori ta-
nárukat, azonban hamarosan egyre több dolog válik 
világossá számukra. Auggie áttörő tudományos ered-
ményeket készül elérni az általa kifejlesztett nanoszá-
lakkal, ám a szeme előtt megjelenő visszaszámlálás 
végül arra kényszeríti, hogy állítsa le a projektjét. Jin 
megkapja Vera VR-sisakját, de amikor felteszi, egy túl-
ságosan is valósághű játék első szintjén találja magát. 
Hamarosan Jack is saját sisakhoz jut, így immár Jin-
nel közösen próbálják megfejteni, mi pontosan a játék 
célja. A valódi és a virtuális nyomozásban haladva fény 
derül arra, hogy milyen eredményt ért el Ye Wenjie  
a kínai haderő titkos projektjében.
A háromtest-probléma korántsem kitalált eleme a tör-
ténetnek, egy ténylegesen létező probléma: három, 
egymás gravitációs mezejében egymás körül kerin-
gő test pályáját kell leírni. Nem létezik olyan általá-
nos egyenlet, amellyel pontosan ki lehetne számíta-

ni ezeknek a testeknek a mozgását. Több 
tudós is foglalkozott már a kérdéssel, Isaac 
Newton, Jean d’Alembert, Joseph Louis Lag-
range és Henri Poincaré, sőt, magyar név is 
szerepel a listán. Szebehely Győző bizonyí-
totta be, hogy amennyiben ez a három test 
nagyjából egyforma tömegű, akkor az egyik 
idővel törvényszerűen el fogja hagyni a kö-
zös rendszert. A háromtest-probléma, illet-
ve az annak eredményeként létrejövő káosz 
képezi Cixin Liu történetének alapját.
A regény 2008-ban jelent meg Kínában, 
majd a népszerűséget és sikert követő-
en évekkel később angolra fordították, il-
letve megkezdődtek az adaptációs pro-
dukciók is. A kínai sorozatgyártás korábban 
lecsapott a történetre, mint a Netflix, a ha-
zai streamingszolgáltató, a Tencent Video 

már a könyv megjelenését követően meg-
szerezte a szükséges jogokat. Az eredeti el-
képzelés egy film lett volna, amelynek for-
gatását meg is kezdték 2015-ben, azonban 
a mozit végül nem mutatták be. 2020-ban 
indult a sorozat készítése, amelynek premi-
erjére 2023 januárjában került sor. A Három-
test címet viselő széria 30 epizódot foglalt 
magában.
Részben párhuzamosan a kínai munkála-
tokkal kezdődött meg az amerikai gyártás 
is. Jó referenciával bíró páros nevéhez köt-
hető a megvalósítás, a Trónok harca íróihoz, 
David Benioffhoz és D. B. Weisshez Alexan-
der Woo társult, de rajtuk kívül is láthatunk 
még ismerős arcokat Westeros világából  
A 3-test-probléma című sorozatban. 
A Netflix verziója kiemeli a történetet Kí-
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nából és áthelyezi Nagy-Britanniába, kivéve a Ye 
Wenjie múltját bemutató szálat. Értelemszerű-
en így bizonyos mértékben alakítani kellett a ka-
raktereken is, így születtek meg az eredeti ver-
zióban szereplőktől eltérő nevek, valamint nem 
is csupán ázsiai színészek tűnnek fel a soro-
zatban. Ami a fogadtatást illeti, alapvetően po-
zitív értékeléseket kapott a produkció, viszont 
Kínában nem jól fogadták a karakterekkel kap-
csolatban végrehajtott változtatásokat, pedig  
a szereplőgárda egyik tagja, Benedict Wong nyi-
latkozata szerint maga Cixin Liu hagyta jóvá ezt  
a módosítást.

Nem sokkal az első évad megjelenése után, 
2024 májusában jelentették be a második 
évad megrendelését, ami alátámasztja  
az alkotók tervét, miszerint az egész tri-
lógia adaptációját megvalósítanák.  
A 3-test-probléma minden tekin-
tetben elgondolkodtató kérdé-
seket tár a nézők elé, és olyan 
erővel bilincsel magához  
a történet, mintha mi 
magunk is VR-sisa-
kot viselnénk. Éppen 
ezért a sorozat foly-
tatásáig hátralévő 
idő visszaszámlá-
lása már a sze-
münk előtt le-
beghet.

TÖRTÉNET: 

RENDEZÉS: 
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Szerző:  
Jászfalvi Orsolya
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